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Indhold: 

 

Bestyrelsesmødet 

Hvad skete der på bestyrelsesmødet? 
Kort resumé over hvilke beslutninger der blev vedtaget. 
 

Vågetjenesten i P4 

Den 6. april var Vågetjenesten i Slagelse et gennemgående tema i 

P4. 

Sundhedsklinikken har haft travlt 

Der har været travlt i Røde Kors’ Sundhedsklinik. 
 

Småt nyt 

Små historier fra hverdagen i Røde Kors. 

De fik en årsnål 

Frivillige der har fået en årsnål for deres indsats. 

 
 

 
 

Sådan ser webshoppen ud. 
 
 
 
 

Nyhedsbrev fra Røde Kors 

Slagelse. 

Nyhedsbrevet udkommer omkring 

den 20. hver måned undtaget juli.  

Det vil indeholde informationer 

om, hvad der sker i Røde Kors 

Slagelse’s mange aktiviteter. Der 

vil være gennemgående punkter 

fra gang til gang.  

Nyhedsbrevet sendes elektronisk 

til alle bestyrelsesmedlemmer og 

aktivitetsledere. Aktivitetslederne 

skal så videresende nyhedsbrevet 

til de frivillige i den aktivitet, de 

har ansvaret for. Frivillige kan få 

tilsendt nyhedsbrevet elektronisk 

direkte, hvis de sender en mail til 

Mogens Aaby 

(mog.aaby@gmail.com) med 

anmodning om dette. 

Nyhedsbrevet kan også læses på 

hjemmesiden. 

Det er ikke kun bestyrelsen, som 

har mulighed for at bringe 

budskaber gennem dette 

nyhedsbrev. 

Alle frivillige, som har noget at 

dele med andre frivillige i 

afdelingen, kan komme med 

indlæg til nyhedsbrevet.   

Det er vort håb, at alle frivillige vil 

benytte denne mulighed til at 

fortælle andre frivillige om, hvad 

der sker i deres aktivitet. 

Indlæg til nyhedsbrevet sendes på 

mail til Mogens Aaby: 

mog.aaby@gmail.com. Man kan 

også sende indlæg med posten,  

hvis man ikke er helt fortrolig med 

det elektroniske medie.  

Korrektur: Lone Rosenius 

mailto:mog.aaby@gmail.com
mailto:mog.aaby@gmail.com
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Bestyrelsesmødet 

Den 27. april, kl. 18, holdt bestyrelsen et kort møde i forbindelse 

med det planlagte temamøde for bestyrelse og aktivitetsledere. 

Fra bestyrelsens møde er der ikke noget referat. 

Temamødet havde til formål at give bestyrelsen et værktøj til at 

komme videre med deres vision om et godt og aktivt Røde Kors i 

Slagelse og mere inspirerende møder i fremtiden. De fremmødte 

aktivitetsledere og bestyrelsesmedlemmer blev delt op i grupper, 

som skulle diskutere og komme med bud på, hvordan vi får en bedre 

kommunikation og bedre metoder til at hverve nye frivillige. 

Bestyrelsen fik en bunke papirlapper med forslag til, hvad der kan 

gøres. 

Nu må vi så vente og se, hvad der kommer ud af det. 

 

Vågetjenesten i P4 

Den 6. april var Vågetjenesten i Slagelse et gennemgående tema i P4. 

Hele dagen havde P4 valgt at slå et slag for Røde Kors’ Vågetjeneste, 

og det var Vågetjenesten i Slagelse man brugte i de utallige 

udsendelser over hele dagen. Der var interview med 

aktivitetslederen Solveig Didriksen og med frivillige vågere. 

En flot indsats af P4! Vi blev nævnt i hver nyhedsudsendelse hele 

dagen, og der var også indslag uden for nyhedsudsendelserne. 

Nu kan vi så bare håbe, at nogle af lytterne får lyst til at blive en del 

af dette fællesskab og samtidig gøre en forskel for de døende og 

deres pårørende. 

 

Sundhedsklinikken har haft travlt 

Der har været travlt i Røde Kors’ Sundhedsklinik sidste år, viser ny 

årsrapport. 

Sundhedsklinikkens afdelinger, der findes i København, Odense og 
Aarhus, tilbyder basal sundhedshjælp til mennesker i Danmark, som 
ikke har dansk CPR-nummer eller anden sundhedsforsikring. 
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Tilsammen modtog vi 2.828 patienthenvendelser i 2022 mod 2.370 
patienthenvendelser i 2021. Det øgede antal henvendelser er set i 
København og Aarhus, mens det i Odense var omkring samme 
niveau som året før. 

Vores afdeling i Odense, der også er den ”yngste”, flyttede sidste år 
over i nye centrale lokaler i midtbyen, som er lettere at komme til 
med offentlig transport. 

Stor efterspørgsel på læge, tandlæge og jordemoder 

Langt de fleste patienter, som besøgte Sundhedsklinikken, 
henvendte sig for at få lægehjælp, men mange henvendte sig også 
for at få hjælp af tandlæge og jordemoder. 

Der er generelt stor efterspørgsel på akutte tandbehandlinger, da 
flere ikke har de nødvendige økonomiske midler til at søge hjælp hos 
private tandlæger. Mange har store tandproblemer, der bl.a. skyldes 
manglende adgang til forebyggende tandbehandlinger i deres 
barndomsår. 

I alle tre afdelinger tilså og fulgte vi desuden flere kvinder bl.a. under 
deres graviditet. Andre patienter kom også – omend i mindre 
omfang – af årsager relateret til diabetes, fysioterapi, psyke, 
hudproblemer med mere. 

Personer uden for det offentlige sundhedsvæsen 

Der kan være mange årsager til, at Sundhedsklinikkens 
patientgrupper ikke har adgang til det offentlige sundhedsvæsen, og 
patientgrupperne ændres over tid afhængigt af lovgivning og 
migrationsmønstre. 

Sidste år var størstedelen af klinikkens patienter blandt dem, som 
har opgivet deres juridiske status, EU-borgere og udokumenterede 
migranter. 

Selv om EU-forordningen og andre internationale eller bilaterale 
aftaler giver EU-borgere ret til sundhedsydelser i Danmark, så vi et 
stigende antal borgere i klinikken. Det skyldtes, de enten ikke havde 
ret til sundhedshjælp i deres oprindelsesland eller ikke havde et 
gyldigt EU-sundhedskort. 

I Sundhedsklinikken modtog vore frivillige også omkring 210 
flygtninge fra Ukraine, som søgte hjælp bl.a. til recepter på livsvigtig 
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medicin. Det var, indtil særloven blev vedtaget, der gav ukrainerne 
adgang til sundhedsydelser i det offentlige.   

Derudover så vi også patienter, som var asylansøgere, der enten var 
blevet afvist eller afventede svar på deres ansøgning, ansøgere som 
søgte om familiesammenføring og turister.   

Fortsat højt frivilligt engagement 

Mere end 300 frivillige, der er professionelle sundhedsfaglige, tog 
skiftevis vagter i afdelingernes åbningstider i løbet af sidste år. Det er alt 
fra læger, sygeplejersker, jordemødre, til tandlæger, fysioterapeuter, 
bioanalytikere og andre, som hjælper til.   

Det frivillige engagement i Røde Kors’ Sundhedsklinik er fortsat højt, og 
flere står på venteliste til at hjælpe. 

Røde Kors’ Sundhedsklinik drives i samarbejde med Lægeforeningen og 
Dansk Flygtningehjælp og administreres som en samlet klinik med tre 
adresser. Klinikkens arbejde er finansieret af private fonde og 
donationer, herunder lokale Røde Kors afdelinger og Oak Foundation 
Denmark. 

Småt nyt: 

 Beredskabsgruppen blev den 15. april aktiveret og gjorde 

klar til indsats i forbindelse med den forsvundne pige fra 

Kirkerup. Efter Politiets pressemøde søndag eftermiddag 

ophævede vi beredskabet igen. 

 Røde Kors Genbrug starter 1. maj en webshop, hvor man kan 

sælge genbrugstøj fra lageret i Horsens. De enkelte 

lokalbutikker kan sælge møbler, hvis man bliver tilmeldt 

ordningen. Slagelse-butikken er ikke tilmeldt. 

 

De fik en årsnål: 

5 år: 

Kirsten Brøgger   Genbrug Slagelse 


